
Д
руги стручни семинар „Без-
бедност за све” одржан кра-
јем марта, у студентском
одмаралишту „Ратко Митро-

вић”, окупио је више од 500 учесника
15 високошколских установа из Срби-
је, Македоније, Бугарске и Црне Горе.
Реч је о највећем скупу у региону који
се бави едукацијом студената из обла-
сти безбедности, криминалистике,
одбране и заштите животне средине.
Организатори скупа, Стефано Жера-
јић и Јован Првуловић оснивачи и чел-
ни људи Асоцијације студената Факул-
тета безбедности наглашавају да
семинар „Безбедност за све” има
неколико циљева, од којих је најважни-
ји повећање капацитета, способности,
знања и вештина учесника семинара у
областима којима ће се касније профе-
сионално бавити и постизање сарад-
ње између институција које се баве
безбедношћу и студената. 

– Узимајући у обзир број учесни-
ка, можемо се похвалити да је наш
семинар био највећи научностручни
скуп студената у 2016. години, што је
уз позитивне коментаре учесника у

предавача на семинару за наше удру-
жење био немерљив успех и свакако
велика референца за даљи рад – каже
Стефано Жерајић.

У прилог речима организатора
говори и списак предавача, међу који-
ма су се и прошле и ове године нашли
представници Министарства унутра-
шњих послова, Министарства одбра-
не, безбедносних служби, медија и
чланови академске заједнице.

Студентски активизам
Идеја за формирање Асоцијаци-

је, према речима председника Стефа-
на Жерајића, била је да се подстакне
студентски активизам јер је његовим
колегама недостајало практичног
искуства и комуникације са представ-
ницима институција који би у будућ-
ности могли бити њихови послодав-
ци. Иако је прошло тек нешто око
пола године од оснивања АСФБ, та
организација је више него успешно
организовала први семинар „Безбед-
ност за све” марта 2015. године, тако-
ђе на Златибору.

СЕМИНАР 
„БЕЗБЕДНОСТ ЗА СВЕ”
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Асоцијација студената
Факултета безбедности
(АСФБ) из Београда
настала је у новембру
2014. године с циљем да
се студентима факултета
и других сродних 
високообразовних 
установа пружи 
могућност проширења
знања и стицања 
искустава из релевантних 
безбедносних области.
Потенцијал идеје на којој
је изграђена ова млада
студентска организација
већ другу годину заредом 
потврђује се масовном
посетом стручном скупу
који организује. 

ВРЕДАН СУСРЕТ
СА ПРАКСОМ



Генерални секретар Асоцијације
Јован Првуловић каже да су студенти
свих година основних и последиплом-
ских студија једнако заинтересовани
за предавања, о чему сведоче две
пуне сале које примају више од 250
људи и где се тражи „место више”.

– Потребно је много времена да
оно што се данас дешава у сектору
безбедности преко теорију и књига
дође до студената. Зато је важно да
се они на оваквим семинарима срећу
са људима који се практично баве тим
послом и који из прве руке могу да им
пренесу знање и искуства – каже
Првуловић.

Управа Факултета безбедности
и Министарство просвете, према
речима Стефана Жерајића, институ-
ционално су помогли организацију
семинара и прошле и ове године.

– Професори су нам помогли у
остваривању контакта са предавачи-
ма, а Министарство нам је изашло у
сусрет одобривши субвенционисану
цену смештаја и исхране у одмарали-
шту „Ратко Митровић”. Захвалност
дугујемо такође МУП-у и Министар-
ству одбране, који су и ове и прошле
године одобрили лицима из свог са -
става да учествују на семинару у свој-
ству предавача – истиче Жерајић.

Планови Асоцијације младих
„безбедњака” су да се у наредном
периоду организује низ три-
бина и обука за своје члано-
ве. Међу првима ће бити обу-
ка у гађању из пиштоља, за
шта су, према речима наших
саговорника, у великом броју
заинтересоване њихове ко -
леге, али и обука у пружању
прве помоћи.

Током следећег семе-
стра АСФБ планира низ три-
бина под називом „Савреме-
ни безбедносни проблеми”,
на којима ће говорити еми-
нентни стручњаци који нису
чланови академске заједнице.

– У току је акција „Сту-
денти за ученике” током које
смо обишли више од 30 сред-
њих школа. Промовишемо
наш факултет, али ученицима

приближавамо савремену безбедно-
сну тематику – каже председник Асо-
цијације.

Гладни знања
На семинару „Безбедност за

све” ове године говорило се о улози
медија у кризним и ванредним ситуа-
цијама, организованом нарко-крими-
налу, фи нансирању тероризма и
импликацијама по међународну без-
бедност, психолошко-пропагандном
рату, психологији у ванредним и кри-
зним ситуацијама, примени Закона о
тајности података у Министарству
унутрашњих послова Републике
Србије, пер соналној и администра-
тивној без бедности.

Изузетну пажњу изазвало је пре-
давање пуковника Миливоја Пајови-
ћа, начелника Центра за мировне опе-
рације ЗОК Генералштаба Војске
Срби је, који је говорио о безбедности
у оквиру мисија подршке миру у који-
ма учествује наша држава.

Пуковник Пајовић похвалио је
организацију скупа рекавши да број
и интересовање студената говори да
је погођен „нерв” њихових потреба.

– Било би идеално када би ова-
кав семинар имао и неколико радио-
ница на којима би детаљније могле да
се обраде поједине теме. Предавања

„екс катедра” имају свој квалитет, али
би, зависно од преференција и ни -
воа студија, појединим учесницима
ра дионице више користиле – каже
Пајовић.

Организатори семинара имали
су, такође, идеје о неколико радиони-
ца, али се суочавају са једним прак-
тичним проблемом – недостатком
простора.

– Овде у студентском одмара-
лишту „Ратко Митровић” постоје
две сале које могу укупно да приме
око 500 слушалаца. Међутим, да
бисмо организовали и радионице,
потребно је још неколико простори-
ја опремљених за ту намену – каже
генерални секретар Асоцијације
Јован Првуловић.

Професор Калојан Методјев,
који је на семинар „Безбедност за
све” довео групу студената политич-
ких наука из Софије, каже да га је
изненадио број и интересовање пола-
зника семинара. 

– Задовољни смо оним што смо
видели и чули овде. Важно је да ака-
демске заједнице из региона сарађу-
ју. Знања која се овде размењују су
вредна, али и дружење и изградња
веза међу младима не заостаје. Тако
се гради разумевање и пријатељство
– закључује Методјев. ƒ

Александар ПЕТРОВИЋ
Снимио Јово МАМУЛА
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